
AJUNTAMENT DE BURJASSOT

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL MUNICIPAL DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA DE
BURJASSOT DEL 12 DE DESEMBRE DE 2016

Membres assistents:
Rafa García, alcalde-president
Roc Senent, representant de Bloc-Compromís
Manuel Lozano, representant PSOE
Mª José Bartual, representant del Partit Popular
Alicia Moreno, representant d'Esquerra Unida
Adrián Juste, representant de Totes amb Burjassot
Tatiana Sanchis, representant de Ciutadans- Partit de la ciutadania
José María Jiménez, representant del CEMEF
AFIVAN, Associació de fibromialgia de València
A.V. Blasco Ibáñez i adj
A.V. El empalme
A.V. Isaac Peral
A.V. Lauri Volpi
A.V. Lucense
A.V. Mestre Lope- José Carsí
A.V. Sant Joan
AFIVAN
Agrupació musical Los Silos
Amics de Sant Roc
Associació Burjaweb
Asociación Gitana Nuevas Ilusiones
Círculo Católico San Roque
Club d'escacs Burjassot
Col·lectiu Bordissot
Cultural Ferroviària
Federació d’A.V. de Burjassot
Grup de dones de Burjassot
Cano Moral, Juan José 

Excusa l’assistència:
Entitat cultural El Piló

Assistents no membres:
Cuevas Montesinos, Inma
Chillarón, Juan de M.
Díaz Pérez, Pedro
Huerta Sierra, Andrés
Luna Sánchez, Ramón
Mir Ballester, Antonio
Muñoz Cuevas María
Ribera Gil, Patricia 
Viu Rodríguez, María

Personal tècnic: 
Pérez Mira, Juan Manuel, Técnic de l'Oficina pressupostària
Mora Romero, Kika, Técnic de l'Oficina pressupostària
Mª Dolores Miralles Ricós, interventora de l'Ajuntament

Secretària: Mª Cruz Expósito Lillo, tècnica de Participació Ciutadana

Començament: 19.00 h        Finalització: 20.00 h
Lloc: Sala d'audiovisuals. Casa de Cultura de Burjassot
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

1. LECTURA I APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

El acta no es pot aprovar perquè per una errada no es va enviar adjunta. 

2. PRESSUPOST MUNICIPAL PER A 2017

Rafa Garcia comença demanant disculpes, el pressupost per a 2016 no va arribar a aprovar-se, ja
que la sessió de juliol de 2016 que anava a ser destinada a això, va coincidir amb una comunicació del
Ministeri en la qual indicaven la possible extinció de l'IMCJB, a la qual cosa es van formular les al·legacions
corresponents de les quals no hem tingut resposta encara. L'Ajuntament va haver de treballar amb una
pròrroga del pressupost i donat les dates en què ens trobem ja no té sentit, per això es passa directament a
estudiar el de 2017.

Els pilars principals han estat l'ocupació, els serveis socials, amb la posada en marxa d'algun servei
nou, com l'advocat per ajudar en els possibles desnonaments, i la cultura. El pressupost serà d'uns 25 M €.

Lamentablement no podem decidir sobre inversions, ja que no hi ha partides destinades a això. Sí que
es va fer amb les partides rebudes per part de Diputació.

Passa a presentar als tècnics que han assistit a la redacció de la proposta de pressupost: Juanma i
Kika de l'oficina pressupostària.

Juanma Pérez, el pressupost es planteja des de la perspectiva de prudència, presentant un equilibri,
ascendeix a 25.150.223,91 €. Els recursos procedeixen pirncipalmente d'IBI, el 31,5%, i tributs de l'estat,
després hi ha també ingressos per taxes, guals, ... les estimacions s'han fet des de la prudència, per ser
més propers a la realitat. Les variacions que es produeixen en els ingressos són per la depuració en el
padró, s'ha millorat la recaptació especialment en l'IBI. S'augmenten els passius financers.

Per a l'any 2017, les principals despeses es corresponen principalment d'un 36,99%, que és la partida
de personal, després l'adquisició de béns i serveis. La tercera partida és la corresponent a les subvencions
que s'ofereixen a entitats.

L'àrea de serveis socials suposa un 17% de despeses, el 32% serveis públics bàsics i 12% pagament
de deute públic entre d'altres. Els serveis públics bàsics es dediquen a neteja, parcs, seguretat, prevenció
d'incendis, aigua potable, ...

Des de 2013 l'ajuntament té restringides les actuacions en serveis socials, tot i  això, es dediquen
bastants ingressos. L'evolució de les despeses es té en compte amb l'estimació de 2016, el major increment
ha estat en serveis bàsics, neteja, escombraries, ...

El deute públic s'està amortitzant i reduint aquesta càrrega financera.
Està previst un increment de l'1% per al 2017, que és el que permet el govern atès que encara no

estan aprovats els PGE. No hi ha un capítol important d'inversions, està previst que es rebin subvencions
autonòmiques i europees, si es reben s'habilita el crèdit pressupostari per executar aquestes actuacions.

L'ajuntament està reduint deute des de 2013, tot i això, es dedica una gran part a amortitzar aquest
deute, el 12%. La franja permesa és d'un 75-110% sobre ingressos corrents de deute, estem per sota del
100%. Es tancarà el 2017 amb un deute de 16.641.000 €.

Cal destacar que es mantenen o fins i  tot  augmenten els serveis a la ciutadania,  s'incrementa la
partida  a  despeses socials,  s'incrementen les  despeses en personal,  es  financen les  majors  despeses
temporals de sentències i  pagaments a proveïdors amb finançament externa- per atendre les despeses
corrents- , tot i així a final de l'any que ve reduirem deute com anteriorment s'ha dit.

3. TORN OBERT DE PARAULES.

Juan A Campos, d'AV Empalme, m'agradaria saber si en aquest 12% van inclosos els interessos.

Juanma Pérez, està tot inclòs.

Juan A Campos, d'AV Empalme, en quants anys està repartida el deute?

Kika Mora, depèn de cada préstec, cada un té un venciment, alguns en 3 anys, altres en 8, el màxim.
És obligat reduir deute amb el superàvit.

Vicente Sanchis, Associació Burjaweb, en l'apartat de l'IBI no coincidien els meus càlculs.
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Juanma Pérez,  aquest any hem tingut més eficàcia recaptatòria i també està l'hospital nou que ha
contribuït.

Vicente Sanchis, Associació Burjaweb,  el criteri  de prudència és una mica subjectiu.  No tinc la
informació de la recaptació efectiva, perquè no casa la projectada amb l'efectiva i sempre es projecta la
mateixa quantitat, de manera que l'oficina recaptatòria sempre cobra igual, atès que és un percentatge del
recaptat. ¿S'ha d'ajustar aquesta quantitat?

Mª Dolores Miralles Ricós, hi ha coses que es recapten per liquidació que gestiona directament
l'ajuntament.

Rafa García, l'empresa finalitza ara i cal revisar aquest punt.

Vicente Sanchis, Associació Burjaweb, el tema de les taxes d'escombraries té repercussió? Com ve
tot  junt  a la partida de FCC, ¿no es pot  saber què és destinat  a escombraries,  que és el  que es pot
repercutir en taxes, de la resta?

Juanma Pérez, no permet l'estructura del pressupost fer aquesta diferenciació, sí que està en el cost
efectiu.

Vicente Sanchis, Associació Burjaweb, portem tres anys sense actualitzar la taxa.

Juanma Pérez, ¿Es refereix a l'ordenança? Nosaltres hem de fer la projecció amb una estimació, si
s'actualitzen taxes, això es modificarà.

Rafa García, ¿indica que hauria de pujar la taxa per cobrir el cost?

Vicente Sanchis, Associació Burjaweb, Sí, ho diu la llei.

Rafa García, es pot mirar.

Vicente Sanchis, Associació Burjaweb, a final d'aquest any, els proveïdors estarem en 30 dies de
pagament?

Juanma Pérez, entenc que si. Però tresoreria depèn de molts factors.

Vicente Sanchis, Associació Burjaweb, les despeses de càrrecs públics s'han incrementat un 8%

Rafa García, no, estan en valor de 2007, vinculat al SMI.

Olivier  Lauwers  (Assoc.  Veïns  Blasco Ibáñez i  adjacents),  respecte  a  la  taxa  d'escombraries,
sempre apareix un apartat de recollida selectiva que varia si s'incrementa la recollida.

Juanma Pérez, sí,  es reflecteix  en ingressos  de revalorització  de residus,  que  són  més elevats,
aquesta vegada 250.000 €.

Paco Micó, Col·lectiu Bordissot, en jardineria posa que es dediquen 6.000 €, ¿no és poc? Per la
caiguda d'arbres, sembla que no n'hi ha prou.

Rafa García, a la partida de FCC es contempla el servei de jardineria, i en la brigada hi ha persones
dedicades a la jardineria.

Paco Micó, Col·lectiu Bordissot, em referia a despeses directes de conservació, no a personal.

Kika Mora, ha 25.000 € en despeses de parcs i jardins. Està diviido en diverses partides.

Paco Micó, Col·lectiu Bordissot, una altra pregunta: en ¿Participació ciutadana, 10000 €? No entenc
la despesa.

Rafa García, despeses diverses, des de personal, material, projeccions, fotocòpies, ....

Paco Micó, Col·lectiu Bordissot, alguna despesa projectat per a carril bici, p.e. carril bici que va per
la vorera enganxat a la tanca de la Granja.

Rafa García, avui mateix s'ha aprovat una petició de Dusi en el ple, en el qual es contempla actuar
sobre aquest carril.

Olivier Lauwers (Assoc. Veïns Blasco Ibáñez i adjacents), actuacions en reodenación del trànsit a
Mestre Lope que semblava que depenien del pressupost, es van a realitzar?
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Rafa García,  en principi és una quantitat menor que no depenia de l'aprovació de pressupost, està
pendent d'adjudicació de la direcció d'obra.

Inma Cuevas, ¿Burjabike tornarà a tenir bicis?

Rafa García, no podíem incórrer en legalitat i havíem de licitar pel valor corresponent, està en període
de licitació.

Inma Cuevas, he vist també una partida per banc d'aliments i es va dir que no hi havia aquí banc
d'aliments.

Rafa García, no és així, és una subvenció a una associació que distribueix aliments.

Ningú té més dubtes ni res a dir i per tant finalitzem la reunió.
Rafa García acaba la sessió i agraeix la presència i la col·laboració de tots els assistents.

I  com que no hi  ha uns altres assumptes a tractar-hi,  el  president  alça la  sessió,  la qual,  com a
secretària, signe junt amb l’alcalde.

La secretària

Vist i plau
L'alcalde
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AJUNTAMENT DE BURJASSOT

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL MUNICIPAL DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA DE
BURJASSOT DEL 12 DE DESEMBRE DE 2016

Miembros asistentes:
Rafa García, alcalde-presidente
Roc Senent representante de Compromís
Manuel Lozano, representante PSOE
Mª José Bartual, representante del Partido Popular
Alicia Moreno, representante d'Esquerra Unida
Adrián Juste, representante de Totes amb Burjassot
Tatiana Sanchis, representante de Ciudadanos- Partido de la ciudadanía
José María Jiménez, representante del CEMEF
AFIVAN, Asociación de fibromialgia de Valencia
A.V. Blasco Ibáñez y ady.
A.V. El empalme
A.V. Isaac Peral
A.V. Lauri Volpi
A.V. Lucense
A.V. Mestre Lope- José Carsí
A.V. Sant Joan
AFIVAN
Agrupació musical Los Silos
Amics de Sant Roc
Associació Burjaweb
Asociación Gitana Nuevas Ilusiones
Círculo Católico San Roque
Club d'escacs Burjassot
Col·lectiu Bordissot
Cultural Ferroviària
Federació d’A.V. de Burjassot
Grup de dones de Burjassot
Cano Moral, Juan José

Excusa asistencia:
Entitat cultural El Piló

Asistentes no miembros:
Cuevas Montesinos, Inma
Chillarón, Juan de M.
Díaz Pérez, Pedro
Huerta Sierra, Andrés
Luna Sánchez, Ramón
Mir Ballester, Antonio
Muñoz Cuevas María
Ribera Gil, Patricia 
Viu Rodríguez, María

Personal técnico: 
Pérez Mira, Juan Manuel, Técnic de l'Oficina pressupostària
Mora Romero, Kika, Técnic de l'Oficina pressupostària
Miralles Ricós, Mª Dolores, interventora de l'Ajuntament

Secretaria: Mª Cruz Expósito Lillo, técnica de Participación Ciudadana

Comienzo: 19.00 h        Finalización: 20.00 h
Lugar: Sala de audiovisuales. Casa de Cultura de Burjassot
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DESARROLLO DE LA SESIÓN

1. LECTURA Y APROBACIÓN, EN SU CASO, DEL ACTA DE LA SESIÓN ANTERIOR

El acta no se puede aprobar porque por un error no se envió adjunta.

2. PRESSUPOST MUNICIPAL PER A 2017

Rafa Garcia comienza pidiendo disculpas, el presupuesto para 2016 no llegó a aprobarse, puesto que
la sesión de julio de 2016 que iba a ser destinada a esto, coincidió con una comunicación del Ministerio en
la que indicaban la posible extinción del IMCJB, a lo cual se formularon las alegaciones correspondientes de
las cuales no hemos tenido respuesta todavía. El Ayuntamiento tuvo que trabajar con una prórroga del
presupuesto  y  dado  las  fechas  en  las  que  nos  encontramos  ya  no  tiene  sentido,  por  eso  se  pasa
directamente a estudiar el de 2017.

Los pilares principales han sido el  empleo, los servicios sociales, con la puesta en marcha de algún
servicio nuevo, como el abogado para ayudar en los posibles desahucios, y la cultura. El presupuesto será
de unos 25 M€.

Lamentablemente no podemos decidir sobre inversiones, ya que no hay partidas destinadas a ello. Sí
que se hizo con las partidas recibidas por parte de Diputación.

Pasa a presentar a los técnicos que han asistido en la redacción de la propuesta de presupuesto:
Juanma y Kika de la oficina presupuestaria. 

Juanma  Pérez,  el  presupuesto  se  plantea  desde  la  perspectiva  de  prudencia,  presentando  un
equilibrio, asciende a 25.150.223,91 €. Los recursos proceden pirncipalmente de IBI, el 31,5% y tributos del
estado,  después  hay  también  ingresos  por  tasas,  vados,  … las  estimaciones  se  han  hecho  desde  la
prudencia, para ser más cercanos a la realidad. Las variaciones que se producen en los ingresos son por la
depuración en el padrón, se ha mejorado la recaudación especialmente en el IBI. Se aumentan los pasivos
financieros.

Para el año 2017, los principales gastos se corresponden principalmente de un 36,99%, que es la
partida de personal, después la adquisión de bienes y servicios.  La tercera partida es la correspondiente a
las subvenciones que se ofrecen a entidades. 

El área de servicios sociales supone un 17% de gastos, el 32% servicios públicos básicos y 12 %
pago  de  deuda  pública  entre  otros.  Los  servicios  públicos  básicos  se  dedican  a  limpieza,  parques,
seguridad, prevención de incendios, agua potable,...

Desde 2013 el ayuntamiento tiene restringidas las actuaciones en servicios sociales, a pesar de ello,
se dedican bastantes ingresos. La evolución de los gastos se tiene en cuenta con la estimación de 2016, el
mayor incremento ha sido en servicios básicos, limpieza, basura,... 

La deuda pública se está amortizando y reduciendo esa carga financiera. 
Está previsto un incremento del 1% para el 2017, que es lo que permite el gobierno dado que todavía

no están aprobados los PGE. No hay un capítulo importante de inversiones, está previsto que se reciban
subvenciones autonómicas y europeas, si se reciben se habilita el crédito presupuestario para ejecutar esas
actuaciones.

El ayuntamiento está reduciendo deuda desde 2013, a pesar de esto, se dedica una gran parte a
amortizar esta deuda, el 12%. La franja permitida es de un 75-110% sobre ingresos corrientes de deuda,
estamos por debajo del 100%. Se cerrará el 2017 con una deuda de 16.641.000 €.

Destacar que se mantienen o incluso aumentan los servicios a la ciudadanía, se incrementa la partida
a gastos sociales, se incrementan los gastos en personal, se financian los mayores gastos temporales de
sentencias y pagos a proveedores con financiación externa- para atender los gastos corrientes-, aún así a
final del año que viene reduciremos deuda como anteriormente se ha dicho.

3. TORN OBERT DE PARAULES.

Juan A Campos, de AV Empalme, me gustaría saber si en ese 12% van incluidos los intereses.

Juanma Pérez, está todo incluido.

Juan A Campos, de AV Empalme, en cuántos años está repartida la deuda?
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Kika Mora, depende de cada préstamo, cada uno tiene un vencimiento, algunos en 3 años, otros en
8, el máximo. Es obligado reducir deuda con el superavit.

Vicente Sanchis, Asociación Burjaweb, en el apartado del IBI no coincidían mis cálculos.

Juanma Pérez, este año hemos tenido mayor eficacia recaudatoria y también está el hospital nuevo
que ha contribuido.

Vicente Sanchis, Asociación Burjaweb, el criterio de prudencia es un poco subjetivo. No tengo la
información de la  recaudación efectiva,  porque no coincide la proyectada con la efectiva y siempre se
proyecta  la  misma  cantidad,  con  lo  que  la  oficina  recaudatoria  siempre  cobra  igual,  dado  que  es  un
porcentaje de lo recaudado. ¿Se ajustará esta cantidad?

Mª Dolores Miralles Ricós, hay cosas que se recaudan por liquidación que gestiona directamente el
ayuntamiento. 

Rafa García, la empresa finaliza ahora y hay que revisar este punto.

Vicente Sanchis, Asociación Burjaweb, ¿el tema de las tasas de basura tiene repercusión? Como
viene todo junto en la partida de FCC, ¿no se puede saber qué es destinado a basura, que es lo que se
puede repercutir en tasas, del resto?

Juanma Pérez, no permite la estructura del presupuesto hacer esa diferenciación, sí que está en el
coste efectivo.

Vicente Sanchis, Asociación Burjaweb, llevamos tres años sin actualizar la tasa.

Juanma  Pérez, ¿Se  refiere  a  la  ordenanza?  Nosotros  debemos  hacer  la  proyección  con  una
estimación, si se actualizan tasas, esto se modificará.

Rafa García, ¿indica que se debería subir la tasa para cubrir el coste?

Vicente Sanchis, Asociación Burjaweb, Sí, lo dice la ley.

Rafa García, se puede mirar.

Vicente Sanchis, Asociación Burjaweb, a final de este año, ¿los proveedores estaremos en 30 días
de pago?

Juanma Pérez, entiendo que sí. Pero tesorería depende de muchos factores. 

Vicente Sanchis, Asociación Burjaweb, los gastos de cargos públicos se han incrementado un 8%

Rafa García, no, están en valor de 2007, vinculado al SMI.

Olivier  Lauwers (Asoc.  Vecinos Blasco Ibáñez y adyacentes),  respecto  a  la  tasa de basuras,
siempre aparece un apartado de recogida selectiva que varía si se incrementa la recogida.

Juanma Mora, sí, se refleja en ingresos de revalorización de residuos, que son más elevados, esta
vez 250,000 €.

Paco Micó, Col·lectiu Bordissot, en jardinería pone que se dedican 6000 €, ¿no es poco? Por la
caída de árboles, parece que no es suficiente. 

Rafa García, en la partida de FCC se contempla el servicio de jardinería, y en la brigada hay personas
dedicadas a la jardinería.

Paco Micó, Col·lectiu Bordissot, me refería a gastos directos de conservación, no a personal.

Kika Mora, Hay 25000€ en gastos de parques y jardines. Está diviido en varias partidas.

Paco Micó, Col·lectiu Bordissot, otra pregunta: en ¿Participación ciudadana, 10000€? No entiendo
el gasto.

Rafa García, gastos diversos, desde personal, material, proyecciones, fotocopias,.... 

Paco Micó, Col·lectiu Bordissot, algún gasto proyectado para carril bici, p.e. carril bici que va por la
acera pegado a la valla de La Granja.
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Rafa García, hoy mismo se ha aprobado una petición de DUSI en el pleno, en el que se contempla
actuar sobre este carril.

Olivier Lauwers (Asoc. Vecinos Blasco Ibáñez  y adyacentes),  actuaciones en reodenación del
tráfico en Mestre Lope que parecía que dependían del presupuesto, se van a realizar?

Rafa García, en principio es una cantidad menor que no dependía de la aprobación de presupuesto,
está pendiente de adjudicación de la dirección de obra.

Inma Cuevas, ¿Burjabike volverá a tener bicis?

Rafa García, no podíamos incurrir en legalidad y debíamos licitar por el valor correspondiente, está en
periodo de licitación.

Inma Cuevas,  he visto también una partida para banco de alimentos y se dijo que no había aquí
banco de alimentos.

Rafa García, no es así, es una subvención a una asociación que distribuye alimentos.

Nadie tiene más dudas ni nada que decir con lo que finalizamos la reunión.
Rafa García finaliza la sesión y agradece la presencia y la colaboración de todos los asistentes.
Dado que no hay más asuntos que tratar, el presidente levanta la sesión, la cual, como secretaria,

firmo junto al alcalde.

La secretaria

Visto y aprobado
El alcalde
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